
  
 
    Vážení spoluobčané ! 

 
Počasí posledního čtvrtletí vypadalo až do začátku prosince spíše jako předjaří než jako 
podzim. O to  větší skok přišel začátkem prosince,  kdy se nám zima přihlásila se vším co k 
ní patří. Bohužel jí to dlouho nevydrželo, takže si děti o Vánočních prázdninách mnoho 
zimních radovánek neužily. Z hlediska administrativy je konec roku vždy ve znamení 
finišování a spěchu. Chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kteří na tom mají podíl za 
jejich veskrze konstruktivní přístup, na jehož konci je úspěšné ukončení všech potřebných a 
rozpracovaných akcí a jednání. Všem našim spoluobčanům pak přeji  v ,ovém roce hodně 
zdraví a optimismu, aby  rok 2013 byl plný pouze dobrých zpráv.    
               Starosta 
 
 
 
 

� některé body jednání  ze zastupitelstva obce ze dne 20.11.2012 
 
-  zastupitelstvo obce  schválilo vydání  Opatření obecné povahy - změna č. 1 územního plánu 
Řepeč  podle ustanovení § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů a podle § 54 zákona č. 183/2007 Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu. 
 
-  zastupitelstvo obce  schválilo odměny pro občany spolupracující s obcí : 4 000 Kč,- + 
květinový dar,-  pro p. Miladu Hořejší dárkový poukaz 1 000 Kč,- + květinový dar pro p. 
Marii Reitschlagerovou a p. Irenu Vozábalovou, dárkový poukaz  500 Kč,- + květinový dar 
pro p. Magdalenu Mrzenovou a p. Marii Malákovou 
Odměnu 5 000 Kč,- pro p. Jarmilu Kaspříkovou za bezchybné vyúčtování grantových 
programů, 4 000 Kč,- pro p. Jaroslava Kadlece za vedení Obecní kroniky.    
 
- zastupitelstvo obce  schválilo smlouvu se ZD Opařany na zimní údržbu komunikací  
2012/2013. Cena dle smlouvy  činí 300 Kč,- + DPH za jeden den prohrnování a 500 Kč,- + 
DPH za hodinu posypu. 
 
-  zastupitelstvo obce  schválilo setrvání v honebním společenstvu Řepeč a pověřilo starostu 
obce předložením návrhu na uzavření nájemní smlouvy s MS Řepeč na Valné hromadě 
Honebního společenstva na období 2013 – 2023. 
 
-   zastupitelstvo obce  schválilo vyhlášku 1/2012 o místních poplatcích. 
 
-   zastupitelstvo obce  schválilo žádost do POV Jihočeského kraje pro rok 2013.- dokončení 
výstavby chodníků v obci Řepeč.( od čp. 1 na Humna ) 
 
-  zastupitelstvo obce schválilo záměr a osnovu oslav 730 výročí od založení obce v roce 
2013. Termín konání 24.8.2013. 
 
- zastupitelstvo obce  schválilo souhlas s nabytím pozemků  p.č. 1849/1, 1861/41 a 1866 
v k.ú. Řepeč včetně trvání pronájmu pozemků pro Zemědělské družstvo Opařany . 



 
- zastupitelstvo obce  schválilo smlouvu o koupi pozemků p.č.16/3 - zahrada o výměře  
171 m2 a p.č.73 – zahrada o výměře 147 m2 od p.  za cenu 15 Kč,-/m2 tj. za celkovou částku  
4 770 Kč,-, od p. Čítka Josefa a p. Čítka Jaroslava. 
 
- zastupitelstvo obce projednalo zprávu dopravního inženýra ohledně sloupu NN na 
křižovatce u pomníku a vyslovilo souhlas  s jeho přemístěním na obecní pozemek. 
 

  
 

� některé body   jednání  ze zastupitelstva obce ze dne 28.12.2012 
 

-  zastupitelstvo obce schválilo rozpočtové provizorium na období od 1.1.2013 až do doby než 
bude schválen řádný rozpočet obce na rok 2013. V tomto období je možno hradit závazky 
vzešlé z již uzavřených smluv, není však možno uzavírat smlouvy nové. 
 
-  zastupitelstvo obce schválilo složení inventarizační komise pro inventuru majetku a 
závazků obce ve složení: Antonín Hořejší, Vladimír Hořejší, Vladimíra Přibylová 
 
- zastupitelstvo obce schválilo vypracování studie proveditelnosti na pozemky za včelínem . 
 
- zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu o hospodaření obce za 11 měsíců roku 2012 
Celkové příjmy dosáhly 6 380 698 Kč,- z toho jsou 2 443 873 Kč,- příjmy daňové, 
 2 746 140 Kč,- příjmy nedaňové a 1 190 685 Kč,- tvoří dotace. 
Na výdajích bylo utraceno 5 427 034 Kč,- stav finančních prostředků na účtu činil 
 4 586 425 Kč,- 

 
 
 
 

� některá problematika podrobně 
 
V minulém Zpravodaji jsme se podrobněji zabývali průběhem jednotlivých akcí, které byly 
podpořeny z dotačních a grantových programů. Protože všechny byly plánovány tak, aby byly 
ukončeny v tomto kalendářním roce, považujeme za vhodné Vás informovat o  výsledcích. 
Všechny  akce jsme v požadovaných termínech stihly dokončit,  včetně odevzdání 
závěrečných zpráv a  vyúčtování. V posledním čtvrtletí se pak v rámci Projektu ,,Podpora 
svépomocných aktivit seniorů konaly 3 přednášky, z nichž největšímu zájmu  se 
bezkonkurenčně těšila přednáška na téma  první pomoci Mudr. Adama. Vybudování nových 
chodníků bylo taktéž  dokončeno a vyúčtováno včas. V současnosti shromažďujeme podklady 
ke kolaudaci . 
Za prodejnou potravin byla dokončena úprava stání pro kontejnery, která usnadní úklid 
prostranství v jejich okolí, z druhé strany pak již  půl roku funguje skládka palivového dřeva. 
Zájem ze strany odběratelů je větší než jsme očekávali, doposud bylo prodáno již více než 
 40 bm paliva.     
 
 

 
 



 
 
 
 

� Územní plánování 
 
24.10. proběhlo veřejné projednání změny č.1 Územního plánu Řepeč, během tohoto 
projednání byly podány ze strany veřejnosti 2 připomínky. Jejich vypořádání je součástí 
důvodové zprávy. Další postup v přípravě dalších stavebních pozemků zastupitelstvo obce 
pozastavilo, aby bylo možno podrobněji spočítat všechny investiční náklady související 
s infrastrukturou potřebnou k plnohodnotnému využití vzniklých pozemků.  Další postup se 
bude tedy odvíjet podle toho budeme – li po započítání všech nákladů na infrastrukturu 
stanovit prodejní cenu 1 m2 pozemku tak,  aby  byl pozemek vůbec prodejný. Podle informací 
z obcí obdobného typu jsou dnes pozemky i nichž prodejní cena přesáhne 350 Kč,- /m2  téměř 
neprodejné. 
 
 

 
� Odpady 

 
- Jedním z bodů který projednávalo  zastupitelstvo 20. listopadu letošního roku byla nová 
vyhláška 1/2012 o místních poplatcích. Protože její výsledné znění zasáhne od příštího roku 
všechny rodinné rozpočty v obci je na místě ji rozebrat podrobněji. 
V letošním roce vstoupily   k 1.7.2012 v platnost zákony č. 174/2012 Sb. a č. 142/2012 Sb., 
které mění některé parametry zákona o místních poplatcích Pro obec to znamená povinnost 
vydat nové znění místní obecně závazné  vyhlášky, která bude v souladu s platnou 
legislativou. V souhrnu můžeme říci, že dvě nejdůležitější změny které tato novela přinesla 
jsou :  
a) rozšíření okruhu poplatníků, kde nově je uzákoněna možnost vybírat poplatek za odpad i od 
cizinců, kteří se na území obce zdržují déle než 3 měsíce i když zde nejsou hlášeni k trvalému 
pobytu  
b ) zvýšení horní hranice poplatku z 500 na 1000 Kč,- za osobu a rok. 
Pro výpočet výše vybíraného poplatku je nutno vycházet z konečných hodnot uzavřeného 
kalendářního roku. Pro výpočet výše poplatku pro rok 2013 je tedy použito částek ze 
závěrečného účtu  obce z roku 2011. 
Z těchto čísel nám vychází následující podklady pro rozhodování : 
Celkové náklady obce Řepeč  na likvidaci odpadů v roce 2011 činily 282 095 Kč,-, na 
poplatcích bylo vybráno 98 950 Kč,- což činí 35,07 %  skutečně vynaložených nákladů. 
V přepočtu na 1 poplatníka se jedná o částku 1 033,31 Kč,- ročně. ( poplatníkem je každá 
osoba hlášená v obci k trvalému pobytu + vlastníci nemovitostí určených k rekreaci ) Z těchto 
podkladů vycházelo zastupitelstvo obce při určení základní výše poplatku pro příští rok.  Ve 
finále se hlasovalo o dvou návrzích a to 750 a 800 Kč,-. Poměrem hlasů 4:2 bylo rozhodnuto, 
že základní výše poplatku za odpad bude  pro příští rok 800 Kč,-. Z této částky bude trvale 
hlášeným občanům poskytnuta sleva 350 Kč,- .  
 
 
 
 
 
 



Pro zpřehlednění uvádíme tedy na závěr modelové příklady výpočtu : 
Vlastník nemovitosti, který není v obci hlášen k trvalému pobytu zaplatí částku  
800 Kč,- ročně. 
Vlastník nemovitosti který je v obci hlášen k trvalému pobytu a žije sám zaplatí částku 
 450 Kč,- 
4-členná domácnost kde všichni jsou hlášeni k trvalému pobytu v obci zaplatí  
4 x 450 = 1 800 Kč,- ročně 
4- členná domácnost kde jsou 3 osoby trvale hlášeny a jedna je cizí státní příslušník zaplatí  
3 x 450 + 800 = 2 150 Kč,-  
 
 

 
 

 
 

� obecní lesyobecní lesyobecní lesyobecní lesy    
    
 

Lesní hospodářství vykázalo v letošním roce rekordní výsledek co se týká zisku a to 
1 072 900 Kč,-,  při příjmech za prodej dřeva  2 463 004 Kč,- a  1 390 104 Kč,- na straně 
výdajů. Tento hospodářský výsledek není vytvořen zvýšením objemu vytěženého dřeva, ale 
z velké části je výsledkem úspor na straně výdajů. Loňská a letošní těžba byla převážně 
prováděna v porostech  kde probíhá samovolné zmlazování, takže  následné  náklady spojené 
s opětovným zalesňováním a ošetřováním jsou minimální, protože nejsou vytvářeny velké 
holiny a tyto porosty jsou pak  i více odolné proti okusu  zvěří a  dalším škůdcům.  
Co se týká vrácení lesního pozemku p.č.501, byly jsme již oslovení státním podnikem 
Vojenské lesy a statky, abychom předložily podklady, které jsou vyžadovány zákonem, aby 
naše žádost mohla být předložena vládě ČR ke schválení. Předpokládáme, že tyto podklady 
odešleme v průběhu ledna 2013. 
 
 
 
 
 
 

� důležité upozornění 
 
�a webových stránkách obce je na Úvodní straně vlevo umístěn odkaz ,, Mapový portál 
Geosens „. Po jeho otevření se uživateli automaticky načte katastrální území obce a je 
zde možno přímo využívat některá data z katastru nemovitostí. Tato verze je základní, 
v případě zájmu od občanů je možno ji postupně doplňovat o další funkce.  
 
Do prostoru ,, U lípy „ je opět možno ukládat větve ze zimní prořezávky stromú. 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Z historie -  rok 1983 
 
Počasí v lednu nebylo vůbec zimní. Teploty se držely nad nulou a to kolem 10 st. Celsia. 
Dokonce začala růst tráva. I začátek února byl ještě teplý, 11.února však napadly spousty 
sněhu a začalo mrznout. Březen byl již opět beze sněhu, ale s častými dešťovými přeháňkami, 
mrazíky byly pouze v noci, přes den stoupala teplota až k 10 st. Celsia. Začátek dubna byl 
studený a deštivý v druhé polovině dubna se však počasí zlepšilo, takže se podařilo zasít 
jařiny a zasázet všechny brambory. /ebyly ani noční mrazíky, takže stromy dobře odkvetly. 
Květen byl teplý s občasnými přeháňkami takže narostlo spoustu zeleného krmení. I letní 
měsíce byly suché. Brambory se sklízely v září za pěkného počasí. Setí ozimů bylo 
problematické, protože vlivem velkého sucha se špatně oralo, zůstávaly velké hroudy. V říjnu 
se trochu ochladilo, nepršelo skoro vůbec i listopad byl beze srážek 13. listopadu byl první 
mráz -10 st. Celsia, 15. listopadu napadl první sníh. Začátek prosince byl studený, před 
Vánocemi se oteplilo, připomínalo to spíše jarní počasí. 
Zemědělské družstvo má předplatné na všechna představení divadla Ivana Olbrachta 
v Táboře. V lednu byl požárnický ples , hráli populární Doudlebách, navštěvují ho občané i 
z okolních vesnic, Drhovic, Skrýchova, Slavňovic. V únoru pořádal ČSŽ maškarní Babský bál 
s hudbou Standy Kosa.V únory byl i maškarní dětský karneval, tradičně jej pořádají požárníci 
a přispívají všechny složky v obci. 8. února byla výroční členská schůze JZD. Kromě tradiční 
zábavy tance a pohoštění byly letos provedena změna ve vedení družstva. Do důchodu 
odchází předseda Josef Šindelář a místopředseda Antonín Hořejší. /a jejich místa byly 
zvoleni Josef Plocha- předseda, Vlastimil Racek – místopředseda. Za agronoma byl místo 
Josefa Plochy zvolen František Švadlena ml. 
V březnu byla oslava MDŽ v kulturním domě v Řepči. Každoročně se o zábvu a pohoštění 
ženám starají sportovci TJ Řepeč. Velmi zdařilé bylo pásmo písniček a veršů dětí z mateřské 
školy. Pionýři pak rozdávali maminkám a babičkám květiny. Pouť byla letos 22. května. 
Protože byla bez atrakcí připadala  nám všem smutná. O správné pouti se má točit kolotoč a 
vyhrávat muzika. 
24. června pořádalo JZD pro důchodce prohlídku celého rozlehlého sloučeného družstva. 
Autobusy je zavezly do všech obcí sločeného JZD. V poledne pak byl společný oběd a zábava 
v kulturním domě ve Skrýchově. K odpolední zábavě přispěla i známá zpěvačka Zorka 
Kohoutová. 
V Řepči u kravínů byl vybudován areál pro předvádění plemenných krav, manželé Marie a 
Petr Svobodovi počali stavět nový rodinný dům,, /a Loučkách“, manželé Reitschlagerovi a 
Přibylovi stavby svých domů dokončili. 
TJ Řepeč sdružuje skoro všechny mladé v obci. Pořádá během roku několik zábav. Vlastní 
autobus který kromě zájezdů na sportovní utkání , propůjčují i na zájezdy , svatby, pohřby. 
ČSŽ pořádal v zimě kurz na zdobení a úpravu dortů, předváděla paní Součková z Opařan. 
Ženy z MOČČK  navštěvovaly staré a opuštěné občany a pečují  o veřejná prostranství v obci, 
hlavně paní Anna Petrychová. 
Zemřeli  : Barbora Vrcholová čp. 15, Marie Kosobudová čp. 10, František Kosobud 
Kášovice, Marie Vrcholová čp. 11, Karel Samec z Oltyně, Marie Vlachová z Oltyně.     
Svatby : Jiří Hořejší čp. 43 a Libuše Metelcová z Dobřejic,  / František Vrchota čp.36 a 
Milena Hořejší ze Starého Sedla,/ Jiřina Vrcholová čp. 36 a František Rolinek z Trhových 
Svinů, / Jarmila Šimáková z Řepče a Bedřich Kapřík.                                                                                                                                                                                                                      


